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Turistiku umíme
Veletrh cestování 
RegionTour obsadila 
Vysočina. Dveře stánku 
se netrhly.
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JEŽCI MAJÍ POTOMKY
Jihalava (kid) • První mláďa-
ta letošního roku přivítala ta-
ké jihlavská zoo. Úplně poprvé 
zde přivedli na svět mladé ježci 
ušatí. Malá kolonie jednoho sa-
mečka a dvou samečků v afric-
ké vesničce Matongo, která je 
součástí ZOO, se tak rozrostla 
o dvojčátka. 
Ježek ušatý pochází ze severní 
Afriky a Asie a je o něco menší 
než jeho evropský příbuzný, od 
kterého se také liší, jak jméno 
napovídá, podle velikosti uší. Fo-
to: Luba Ševčíková

Orkán řádil
Ani našemu kraji se 
nevyhnula prudká větrná 
smršť. Hejtman povolal 
ke sčítání škod ministra.
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Rekordní leden
Na Vysočině se objevily 
hned dvě kuriozity. 
Nejvyšší vánoční strom 
a nejmenší hřbitov.
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Sanitky se viděly naposledSanitky se viděly naposledSanitky se viděly naposledSanitky se viděly naposled

AKTUÁLNĚ S RADNÍM

Nejpodivnější zima, kterou jsem dosud zažil, se přehoupla do své druhé 
poloviny. Asi o mě víte, že jsem původním povoláním lesník a les a příroda 
jsou také mými koníčky. Nestává se mi poslední dobou často, abych se mezi 
stromy podíval, ale vyšetřené chvilky procházkám s dcerkou Aničkou věnu-
ji. Letos nacházím květy tam, kde jindy bývají závěje, zpěv ptáků tam, kde 
jindy bývá slyšet jen ostré křupání sněhu pod nohama a vůni mokré hlíny 
tam, kde jindy bývá cítit jen kovový pach mrazu. 
Je samozřejmé, že podzimní zima, kterou prožíváme, není na první pohled 
nic dobrého. Zvěř sice nehladoví, ale ohrožují ji přemnožené mikroorga-
nismy, včely se vysilují poletováním, místo aby spaly a odpočívaly, rostliny 
nasazují na květy a posilující spánek jim určitě bude chybět. 
Přesto je taková zima velkým darem. My lidé máme takový nevyřčený, 
obecný pocit, že jsme silní, hod- němohoucí a nezranitel-
ní. Přitom stačí málo – změ- na teploty o pět prů-
měrných stupňů a rázem je všechno jinak. A to je 
přesně to, co si stále více při svých procházkách 
uvědomuji. 
Nejsme silní, nejsme nezrani- telní. Jsme nedílnou 
součástí přírody a měli by- chom se vrátit k po-
koře našich dědů. Náš po- zemský život 
je příliš křehký a pří-
liš závislý na 
okolí, než aby-
chom moh-
li zdvihat nos 
nad tím, od-
kud jsme vze-
šli. 
Mocné síly pří-
rody nás pře-
vyšují. Vracím 
se z letošních 
lednových pro-
cházek s po-
korou a úctou 
k životu i tomu, 
kdo jej stvořil. 
Přeji vám dob-
ré nadcházející 
předjaří.
Václav Kodet

náměstek 
hejtmana

Náměstek Hájek se při kontrole nových sanitek 
pokusil auta seřadit. Foto: Luboš Pavlíček

Vysočina (jis) • Prvním 
miminkem letoška je 
na Vysočině Miloslav 
Šereda z Dobroutova 
u Polné. 

Zlatý šperk od náměstka hejtma-
na Pavla Hájka (ODS) a šek na 
10000 korun z rukou hejtmana 
Miloše Vystrčila (ODS) mamin-
ce Janě udělal radost. „Malý Mi-
loslav měl přijít na svět až zhruba 
za měsíc. Nyní je v intenzivní pé-
či jihlavských lékařů a daří se mu 
dobře, nebude snad dlouho trvat 
a ujmu se plně svých maminkov-
ských povinností,“ vysvětlila ne-
přítomnost malého oslavence pyš-
ná maminka. Finanční dar od kra-
je Vysočina rodina použije na ná-
kup nového kočárku a za zbytek 
nakoupí drobnosti do výbavičky. 
„Podle našich rychlých statis-

tik se na Vysočině 1. ledna naro-
dilo deset nových občánků. Statis-
tiku nám tak trochu narušuje malá 
Sára, která se sice narodila v pel-
hřimovské nemocnici, ale se svý-
mi rodiči se po opuštění porodni-
ce vrátí zpět do Vlašimi. Je dobré 
vědět, že naše nemocnice vyhle-
dávají i maminky z jiných kra-

jů. Všem maminkám, dětem i ro-
dinám přeji hodně příjemných ži-
votních okamžiků plných radosti,“ 
nechal se slyšet hejtman Vystrčil. 
I pro ostatní miminka narozená 

v krajských nemocnicích 1. ledna 
kraj Vysočina připravil malá pře-
kvapení v podobě většího bale-
ní dětských plenek, které jim do-
vezli krajští radní. „Připadalo nám 

správné a spravedlivé, aby dárek 
dostala všechna miminka, která se 
v našich krajských nemocnicích 
narodila jako první,“ vysvětlil ná-
městek Hájek.

Jana Šeredová přijímá gratulace od hejtmana Miloš Vystrčila.  Foto: Luboš Pavlíček

Vysočině přibyl nový obyvatel

Auta pro záchrannou službu vybí-
ral kraj velmi pečlivě. Důležité pře-
devším bylo, aby v drsných pod-
mínkách Vysočiny vždy spolehli-
vě dojela tam, kam mají. V tendru 
nakonec zvítězil VW Transporter 
s náhonem na všechna kola. Vůz 

bez vnitřního přístrojového vyba-
vení přišel asi na 1,8 milionu ko-
run. „U sanitky je skoro důležitější 
to, co je uvnitř, než samotný vůz. 
Ten je opravdu spíše dopravou, ale 
ta musí být spolehlivá a bezpečná. 
Záchranáři samozřejmě jezdí tak, 

aby kvůli lidem a ne tak, aby auta 
moc netrpěla, takže je třeba sanit-
ky pravidelně měnit. Ty, které no-
vé vozy nahradí, pochází většinou 
z let 1994–1996,“ říká náměstek 
hejtmana pro zdravotnictví Pavel 
Hájek (ODS). 

Nové vozy jsou zřetelně označe-
né modrozeleným reflexním pru-
hem a dalšími insigniemi, kte-
ré značí příslušnost k Vysoči-
ně.Sloužit budou na stanovištích 
zdravotní záchranné služby v ce-
lém kraji.

Kraj koupil nové vozy a hned je rozeslal Kraj koupil nové vozy a hned je rozeslal 
po celé Vysočiněpo celé Vysočině

Vysočina (kid) • Silnice 
našeho kraje brázdí od 
začátku roku sedm zbrusu 
nových sanitek. Životy lidí 
pomáhá zachraňovat nej-
modernější technika za 
miliony korun.


